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Vážení spoluobčané, sousedé,
přichází jaro a s ním spojené probouzení přírody. Čápi 
se k nám na komín uprostřed obce již vrátili, kvetou 
petrklíče, fialky, narcisy. Ráno nás probouzí cvrkot 
čilých ptáčků. Po téměř nekončící zimě přichází aprí-
lové počasí. Jaro je po dlouhé zimě jako nový začátek, 
který nás nabíjí energií a motivací. Čilý pracovní ruch 
je vidět nejen u zemědělců, ale i na našich zahradách. 
Jaro také přináší mnoho kulturních a společenských 
akcí – jarní koncerty, divadelní představení, sportov-
ní utkání. Tyto události jsou příležitostí pro setkávání 
s  přáteli a sousedy. Každoroční setkání našich seniorů 
v DKS je především o užití si společného času. V tom-
to čísle se dočtete nejen o akcích, které již máme za 
sebou, ale také o připravovaných aktivitách spolků 
i  nového vedení obce. Rýsuje se spousta akcí větších 
(mezi ně patří výstavba bytového domu) i menších 
(zateplení DKS, obnova zeleně, …). Cesta je trnitá a ne 
vše půjde jednoduše – jak říká nový starosta. Věříme, 
že tyto projekty budou mít pozitivní dopad na naši  
obec.
Jaro je obdobím naděje, nových začátků a radosti. Užijme 
si ho v plném rozsahu a nechme se inspirovat jeho krásou 
a energií.

Bronislava Hradilová

Obecní úřad
www.jezernice.cz

Adresa: Jezernice 206, 751 31 
Tel.: 581 771 750
Mobil – úřad: 734 763 575
Mobil – starosta: 606 721 369
podatelna@jezernice.cz

Úřední hodiny: 
PO 8:00–12:00 13:00–17:00
ST 8:00–12:00 13:00–17:00

ČÁPI 2023
Letos přiletěl do Jezernice první čáp již v sobotu 
25. března. Po pár dnech ale odletěl. Znovu se čáp ob-
jevil na komíně za týden 1. dubna a druhý dorazil o den 
později.
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VOLBA PREZIDENTA REPUBLIKY 2023

Letošní rok je opět rokem volebním. V lednu se konala 
volba prezidenta republiky (druhé volební období končí 
současnému prezidentovi Zemanovi 8. března ve 24.00 
hod. Prezidentská standarta bude stažena a opět vytažena 
až po inauguraci a složení slibu nově zvoleného prezidenta 
Petra Pavla, dne 9. března 2023).
Volbu prezidenta republiky vyhlašuje předseda Senátu uve-
řejněním rozhodnutí o vyhlášení volby prezidenta ve Sbírce 
zákonů tak, aby se případné druhé kolo volby prezidenta 
konalo nejpozději 30 dnů před uplynutím volebního období 
úřadujícího prezidenta republiky. Za den vyhlášení volby pre-
zidenta se považuje den rozeslání částky Sbírky zákonů, v níž 
bylo rozhodnutí o vyhlášení volby prezidenta vyhlášeno.
S ohledem na tento zákon bylo první kolo volby stanoveno 
na pátek 13. 1. 2023 v době od 14.00 do 22.00 hodin a so-
botu 14. 1. 2023 v době od 8.00 do 14.00 hodin.
Právo volit prezidenta má státní občan České republiky, který 
alespoň v druhý den volby prezidenta dosáhl věku nejméně 
18 let – tedy plnoletosti. Přijde vám to moc brzy, když v někte-
rých státech Ameriky nebo Afriky je to až 21? Existuje ovšem 
i celá řada zemí, kde se musí s dětstvím rozloučit o dost dříve. 
Ani u nás to nebylo vždy 18. Do roku 1950 si lidé na plnoletost 
museli počkat do 21, mezi lety 1753 až 1919 dokonce do 24.

Letošní volba prezidenta (v pořadí 4. prezidenta ČR) je 
již třetí přímá volba. Poprvé se v historii České a Čes-
koslovenské republiky konala přímá volba v roce 2013. 
Volby se konaly ve dvou dnech, a to v pátek 11. ledna 
2013 od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu 12. ledna od 
8.00 do 14.00 hodin. O boj o Hrad se ucházelo celkem 
9 kandidátů – 3 ženy a 6 mužů. Jaký byl výsledek? V Je-
zernici byla účast 63,01 % a do druhého kola postoupili 
Miloš Zeman – získal 113 hlasů – a Karel Schwarzen-
berg – získal 51 hlasů. Celostátně byla volební účast 
61,31 %, do druhého kola postoupili Miloš Zeman – zís-
kal 24,21 % – a Karel Schwarzenberg – získal 23,40 %. 
Druhé kolo se konalo v pátek 25. ledna a  v sobotu 26. 
ledna 2013. Výsledek v Jezernici – účast 62,23  %. 
Pro Zemana hlasovalo 234 voličů, což je 67,63  %, 
pro Schwarzenberga 112 voličů, což je 32,37  %. V  ČR 
byla účast 59,11 %. Zeman získal 54,81  % a  Schwar-
zenberg 45,19 %. Prezidentem byl tedy zvolen Miloš  
Zeman.
V roce 2018 se ve dnech 12. 1. 2018 (pátek) a 13. 1. 2018 
(sobota) konala volba prezidenta republiky. Byla to dru-
há přímá volba, kdy se v boji o Hrad „utkalo“ 9 kandidátů 
(samí muži). Výsledek voleb prvního kola: Jezernice  – 

STATISTIKA 

Na konci roku 2022 žilo v obci 674 obyvatel.
Mateřskou školu navštěvovalo 24 dětí.
Na základní škole studovalo 20 žáků.

VEŘEJNÁ SBÍRKA 

16. 1. 2023 byla ukončena veřejná sbírka „Pomoc Davidovi 
a jeho rodině po rozsáhlém požáru jejich domova“, která 
měla zmírnit dopady po této nešťastné události. Na trans-
parentní účet bylo vloženo celkem 177 404 Kč a vybraná 
částka z pokladniček dosáhla výše 24 087 Kč. Celkem 
tedy 201 491 Kč. 
Davidova slova:

„Víte, hned při požáru jsem myslel, že je konec. Nevěděl 
jsem, co bude dál a kam půjdeme. Vím, že hasiči dělali, co 
mohli, ale z domu toho moc nezbylo. Všichni na nás byli 
strašně hodní a snažili se pomáhat. Veškerá podpora, ve-
řejná sbírka a materiální pomoc od firmy Wienerberger 
přišly neuvěřitelně rychle a daly nám novou naději. Z ce-
lého srdce Vám děkujeme.“ David Dvorský

Zdeněk Panák 
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účast 61,86 %. Zvítězili: Miloš Zeman – 165 hlasů – a Jiří 
Drahoš – 61 hlasů. Volební účast v 1. kole v ČR činila 
61,90 %. Pro Miloše Zemana hlasovalo 38,60 %, pro Jiřího 
Drahoše 26,60 %. Druhé kolo volby se konalo ve dnech 
26.  ledna až 27. ledna 2018. Výsledek v Jezernici – Mi-
loš Zeman 222 voličů, tj. 62,01 %, Jiří Drahoš 136 voličů, 
tj. 37,99 %. Účast byla o něco vyšší než v prvním kole – 
65,81  %. Celostátně: Miloš Zeman získal 59,18 % a Jiří 
Drahoš 48,63 %, účast ve volbách byla 63,21 %. Prezi-
dentem byl již na druhé (a poslední) volební období 5 let 
zvolen Miloš Zeman.

PREZIDENTSKÉ VOLBY 2023
V termínu 13. ledna (pátek od 14.00 do 22.00 hodin) 
a v sobotu 14. ledna v době od 8.00 do 14.00 hodin pro-
běhly v  Česku prezidentské volby. Prezident se opět volil 
přímou volbou. O boj o Hrad se ucházelo celkem 9 kandi-
dátů (8 mužů a 1 žena). Všichni se však museli prokousat 
prvním kolem, ze kterého postupují 2 nejúspěšnější kandi-
dáti. Největšími favority mezi kandidáty o postup do dru-
hého kola byli dle volebních průzkumů Petr Pavel, Andrej 
Babiš a Danuše Nerudová. Volební účast se odhadovala 
rekordní a pohybovala se kolem 65 %. V průběhu volební 
kampaně odstoupil jeden z kandidátů (Josef Středula).
Ještě před volbami se musela uskutečnit některá technic-
ko-organizační opatření. Informovat voliče o počtu a sídle 
volebního okrsku, stanovit počet členů okrskové volební 
komise, zvolit předsedu a místopředsedu a doručit do 
všech domácností volební lístky.
První den voleb odvolilo nejen u nás, ale v celé ČR více než 
50 % voličů. Členové okrskové volební komise navštívili 
v průběhu voleb také voliče, kteří se ze zdravotních důvodů 
nemohli účastnit voleb, ale chtěli volit. A tak přišli s pře-
nosnou volební schránkou i za nejstarším voličem, panem 
Miroslavem Vilímcem (1927).

VÝSLEDKY VOLEB PRVNÍHO KOLA V JEZERNICI: 
Účast – 72,63 %. Do druhého kola postoupili Andrej Ba-
biš – 43,93 % – a Petr Pavel – získal 27,91 %.
Celostátně: účast – 68,24 %, postoupili: Petr Pavel – 
35,4 %, Andrej Babiš – 34,99 %. Volební kampaň mezi prv-
ním a druhým kolem byla na hraně, v některých případech 
i za hranou. Přes vysokou inteligenci obou kandidátů byla 
neskutečně vyhrocená, v mnoha ohledech až nedůstojná. 
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ZATEPLENÍ KULTURÁKU

S příchodem nového roku a pětinásobně vyšších záloh 
jsme hledali možné úspory. Po průzkumu všech obecních 
budov jsme shledali jako největší slabinu zateplení stropu 
kulturního domu. Nad sálem nebyl ani centimetr izola-
ce.  Při dnešních cenách jsme usoudili, že je nutné jednat 
rychle. Nyní je návratnost extrémně rychlá. Nechali jsme 
vypracovat energetický posudek profesionálem a ten nám 
také doporučil vhodný postup a materiál. Kvůli nepřístup-
nosti a velmi šikmým plochám, váze atd. byl zvolen jako 
vhodný materiál stříkaná pěna. Ošetřili jsme napadené 
části krovů nátěrem. Byly osloveny čtyři firmy, z nichž byla 
vybrána nejvýhodnější. Samotná aplikace pěny trvala dva 
dny a hotovo bylo 24. 1. Pro případné získání dotace bylo 
nutné zajistit posudek požárního technika, který vyloučil 
zhoršení bezpečnostních rizik. Stavební úřad poté vystavil 
potvrzení, že tento zásah nevyžaduje stavební povolení.  
První tři týdny v  lednu byly venkovní teploty velmi mír-

né a nyní můžeme v klidu říct, že letos už netopíme Pánu 
Bohu do oken. 

Zdeněk Panák

VÝSLEDKY VOLEB DRUHÉ KOLO JEZERNICE:
Účast – 72,68 %, Petr Pavel – 51,8 %, Andrej Babiš – 48,2 %.
Celostátně: účast – 70,25 %, Petr Pavel – 58,32 % (3 359 151 
hlasů), Andrej Babiš – 41,67 % (2 400 046 hlasů). Novým 
prezidentem byl zvolen Petr Pavel s náskokem 959 105 hlasů.
Na Přerovsku však byla situace odlišná – zde získal Petr Pa-
vel podporu 47,02 % obyvatel, naopak Andreje Babiše vo-
lilo 52,97 %. Volební účast na Přerovsku dosáhla 69,11 %.

Jak hodnotit přímou volbu prezidenta?
Je to model demokratičtější, než když o hlavě státu rozho-
doval Parlament ČR. Lidé si rozhodnou o svém prezidentovi 
sami, což je maximálně demokratické.

Antonín Jemelka,
předseda okrskové volební komise
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OBECNÍ DOTAZNÍK Č. 1
Společně s hlasovacími lístky pro volbu prezidenta jste do 
schránek dostali také obecní dotazník.  Nazpět vyplněných 
dotazníků se nám dostalo cca 80 ks. Některé přišly mailem, 
některé byly doručeny osobně nebo vhozeny do schránky OÚ.
Týkal se otázek ohňostroje, MESOHu (motivačního a evi-
denčního systému odpadového hospodářství) a úpravy 
památníku před školou.
1. Ohňostroj v obci. Mnoho lidí nechce ohňostroj vůbec, 

zhruba stejný počet lidí chce ohňostroj na Silvest-
ra a  docela málo lidí ho chce 1.1. Závěr je, že volíme 
kompromis. Ohňostroj budeme pořádat na Silvestra 

1x za dva roky (ob rok) v DKS. Letos profesionální 
ohňostroj nebude.

2. Úpravy památníku. Zde většina lidí upřednostňuje zru-
šení oplocení, které už neplní význam. Jedno z řešení 
je vystavět novou kamennou zídku a chodník. A udělat 
terénní úpravy. O návrzích bude jednat zastupitelstvo.

3. MESOH. Zde jsou výsledky sporné. Mnoha lidem se sys-
tém zamlouvá, je ochotno se mu přizpůsobit. A mnoho 
lidí ho považuje za zbytečný. Tady bude rozhodující vy-
hodnocení systému, které čekáme v průběhu září. 

Zdeněk Panák

SEKACÍ TRAKTOR KUBOTA
Obec pořídila nový sekací traktor Kubota G 231. Starý se-
kací traktor Wisconsin se sběrem trávy sloužil obci 17 let 
a už byl na pokraji životnosti. Sekačku jsme pořizovali za 
ceny roku 2022 a stála 375 tis. bez DPH. Za tuto cenu se 
dnes nabízejí o řadu nižší modely. Nový sekací traktor díky 
naftovému motoru ušetří obci jen na palivu cca 10 000 Kč 
za rok. Další výhodou je posilovač řízení, výkon a rychlost 
sečení, z čehož plyne úspora času obecních pracovníků. Na 
sekací traktor se s firmou Wienerberger a.s. podařil vy-
jednat finanční příspěvek ve výši celkem 97 000 Kč. Panu 
řediteli a firmě Wienerberger děkujeme. Snad nám bude 
dlouho sloužit. Jako první byl novou sekačkou pokořen 
pažit místního hřiště.
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PROČIŠTĚNÍ KŘOVÍ U VIADUKTŮ
Obecními pracovníky bylo vykáceno křoví a vyčištěno oko-
lí silnice mezi podchodem na Familie a viadukty. Po ně-
kolika urgencích byly správou železnic vyčištěny křoviny 
i pod viadukty. Tak ať je naše dominanta krásně viditelná. 
Nyní se bude dát tato část obce udržovat sekačkou nebo 
mulčovačem. Zvažujeme vykácení i starých topolů u této 
cesty a vysazení nové aleje. Toto je však zatím pouze úva-
ha, kterou budeme důkladně probírat a určitě nás nečeká 
letos.

VLAJKA PRO TIBET 

Vlajka pro Tibet je každoroční mezinárodní kampaň, kona-
ná vždy 10. března na výročí Tibetského národního povstá-
ní, jejímž cílem je poukázat na porušování lidských práv 
v Tibetu vyvěšením tibetské vlajky. Na budově obecního 
úřadu zavlála tibetská vlajka v pátek 10. března, tedy v den 
64. výročí povstání Tibeťanů proti čínské okupaci.
Obec si vyvěšením vlajky připomněla povstání, při kterém 
v roce 1959 zahynulo více než 80 tisíc Tibeťanů. Statisíce 
dalších lidí zemřely v následujících dnech ve vězení, v pra-
covních táborech nebo se staly oběťmi hladomoru. Na 
protest proti porušování lidských práv v Tibetu se za po-
sledních třináct let upálilo 156 Tibeťanů.
Kampaň má především symbolický charakter a je vyjád-
řením solidarity s Tibetem, vlajka 
je totiž jedním z nejvýznamnějších 
symbolů, který Tibeťané používají 
při nenásilných protestech. Za její 
vyvěšení jim ale hrozí několikaleté 
tresty vězení.
Česká republika se ke kampani 
připojuje již od roku 1996 (tehdy 
se připojily čtyři obce) a obec Jezer-
nice se ke kampani připojila v roce 
2014, kdy na budově obecního úřa-
du poprvé zavlála tibetská vlajka. 
Vyvěšením tibetské vlajky 10. břez-
na jsme tak symbolicky vyjádřili 
podporu občanům Tibetu.

LONI VYVĚSILI NA OBECNÍM ÚŘADĚ I UKRAJINSKOU 
VLAJKU
Vyvěšením vlajky dávají radnice najevo svou podporu trpí-
cím zemím. Stejně tomu bylo i loni 24. února, kdy na budo-
vě obecního úřadu zavlála vedle tibetské vlajky také ukra-
jinská vlajka jako gesto podpory a solidarity obce Ukrajině. 
A nejen tímto symbolickým gestem, ale také skutečnou 
pomocí (materiální i finanční) Ukrajině a jejím občanům 
vyjádřila obec svůj postoj k válce mezi Ruskem a Ukrajinou.
Ukrajinská vlajka už na budově obecního úřadu nevisí, ale 
podporu obyvatelům této země lidé vyjadřují konkrétní 
materiální pomocí stále.

AJ
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STOČNÉ Z 20 NA 33 KORUN 
Všichni jsme pocítili zvýšené ceny stočného. Dlouhodobě 
byly ceny stočného v obci podhodnoceny a nízký poplatek 
byl dále neudržitelný. Skutečné náklady na provoz kana-
lizace a čistírny odpadních vod v roce 2022 vycházely na 
částku 44 Kč/m3.  A to jsme do ceny nezapočítali náklady 
na obnovu kalu v ČOV, ke které došlo na podzim. 
Z hlediska dobrého hospodáře by měla být cena stočného 
za rok 2022 stanovena minimálně na 44 Kč/m3. S rostoucími 
cenami energií, odběry vzorků, vodohospodářskými poplat-

ky atd. jsme nemohli dále setrvat na takto nízkých cenách. 
Zdražení nám nedělá radost. Víme, že tento krok je nepo-
pulární, ale dlouhodobě se mu bohužel nešlo ubránit. Dě-
láme všechno pro to, abychom našli rozumný kompromis. 
Takto drastické zdražení už nás snad čekat nebude. Děku-
jeme za pochopení. Naše cena 33 Kč
Ceny stočného v okolí:  Vak Přerov 50,45 Kč
Severomoravské vodovody a kanalizace 58,53 Kč

Zdeněk Panák

PRAVIDLA SVOZU SUTI

Každé číslo popisné nebo evidenční, kde je alespoň jeden 
poplatník odpadu, má nárok na svoz odhadem 100 kg 
suti za kalendářní rok. Za svoz neplatíte. Náklady budou 
rozpočítány do ročního poplatku.
• svozy v roce 2023: 7. února, 4. dubna, 6. června, 1. srp-

na, 3. října, 5. prosince
• 14:00–17:00

• nutné objednání na OÚ
• zajištění naložení na svozové auto (až na výjimky nebu-

de nakládat zaměstnanec obce)
• možno domluvit i větší množství v rámci jedné jízdy, 

pokud bude místo. Nad 100 kg si platí každý sám. Ušet-
říte za cestu.

ÚČELEM JE OMEZIT SUŤ V POPELNICÍCH.

VÝBĚR ZE ZÁPISŮ ZASTUPITELSTVA OBCE JEZERNICE
3. zasedání konané dne 14. prosince 2022

ZO schválilo:
• rozpočet příspěvkové org. na rok 2023 a střednědobý výhled 

rozpočtu příspěvkové organizace na období 2024–2025,
• rozpočet obce na rok 2023 a střednědobý výhled roz-

počtu obce na období 2024–2025,
• ponechat systém MESOH v monitorovacím módu pro 

rok 2023 a následně jej vyhodnotit,
• obecně závaznou vyhlášku obce Jezernice o místním 

poplatku za obecní systém odpadového hospodářství,
• plán investičních a neinvestičních akcí na období 2023–2025,
• starostu obce jako „určeného zastupitele“ pro pořizová-

ní územněplánovací dokumentace obce Jezernice pro 
volební období 2022–2026,

• podmínky užívání DKS platné od 1. 1. 2023. Akce za-
rezervované k datu 14. 12. 2022 zůstanou za sazby dle 

Podmínek využití DKS platných od 1. 1. 2018. Jedná 
se o akce: 13. 1. 2023, 25. 3. 2023, 6. 5. 2023, 10. 6. 
2023, 8. 7. 2023, 15. 7. 2023, 21. 7. 2023, 12.–13. 8. 
2023.

ZO vzalo na vědomí:
• kontrolu plnění usnesení z 2. zasedání ZO,
• změny rozpočtu provedené rozpočtovým opatřením 

č.  11, kterým se upravuje rozpočet obce schválený na 
rok 2022 za období listopad,

• podmínky vstupu do spolku Odpady Olomouckého kraje,
• informace z činnosti finančního a kontrolního výboru 

v roce 2022,
• termíny konání zasedání zastupitelstva v 1. pololetí 

2023: 20. 2., 17. 4. a 19. 6. 2023.
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4. zasedání konané dne 20. února 2023

ZO schválilo:
• nákup sekacího traktoru,
• rozpočtové opaření č. 2.2/2023, kterým se upravuje roz-

počet obce schválený na rok 2023 za období únor,
• obecně závaznou vyhlášku obce Jezernice o stanovení 

obecního systému odpadového hospodářství,
• směrnici k cestovním náhradám s platností od 21. 2. 

2023,
• příspěvek ze sociálního fondu obce pro rok 2023 ve výši 

10 000 Kč pro účely získání řidičského oprávnění za-
městnankyně.

ZO neschválilo:
• uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene a dohody o umístění stavby č. IE-12-8007383/
VB/001 na obec. pozemku parc. č. 1364/34 v k.ú. Jezer-
nice se společností ČEZ Distribuce, a.s., IČO 24729035, 
se sídlem Děčín, zastoupenou na základě plné moci 

společností SB projekt s.r.o., IČ 27767442, se sídlem 
Kasárenská 4063/4, 695 01  Hodonín.

ZO zrušilo:
• smluvní pokutu vystavenou firmě STAVO Černoch ze 

dne 7. 1. 2021. 

ZO vzalo na vědomí:
• kontrolu plnění usnesení z 3. zasedání ZO,
• změny rozpočtu provedené rozpočtovým opatřením 

č.  12, kterým se upravuje rozpočet obce schválený na 
rok 2022 za období prosinec,

• změny rozpočtu provedené rozpočtovým opatřením 
č. 1, kterým se upravuje rozpočet obce schválený na rok 
2023 za období leden,

• změny rozpočtu provedené rozpočtovým opatřením 
č. 2.1/2023, kterým se upravuje rozpočet obce schvále-
ný na rok 2023 za období únor. 

5. zasedání konané dne 17. dubna 2023

ZO schválilo:
• Zrušující nařízení obce, kterým se ruší obecně závazná 

vyhláška obce Jezernice č. 2/2000 o použití koeficientu 
pro výpočet daně z nemovitostí,

• uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene a dohody o umístění stavby č. IE-12-8007383/
VB/001 na obec. pozemku parc. č. 1364/34 v k.ú. Jezer-
nice a smlouvu o připojení odběrného elektr. zařízení 
k distribuční soustavě do napěťové hladiny 0,4 j-V (NN) 
č. 23_SOP-01_41221364454 se společností ČEZ Distri-
buce, a.s., IČO 24729035, se sídlem Děčín, zastoupe-
nou na základě plné moci společností SB projekt s.r.o., 
IČ 27767442, se sídlem Kasárenská 4063/4, 695 01  Ho-
donín,

• aktualizaci pojistné smlouvy č. 4384971639 (pojištění 
majetku a odpovědnosti obce) a navýšení ceny pojist-
ného.

ZO neschválilo:
• úplatný převod pozemků parc. č. 189, 190/1, 190/2 191 a 3099 

v k.ú. Jezernice dle kupní smlouvy č. 1004932352 za cenu 
2 178 280 Kč, jejichž vlastníkem je ČR-Státní pozemkový úřad  
a zaúkolovalo starostu zjištěním dalších možností převodu.

ZO souhlasilo:
• pouze s prodejem části pozemku parc. č. 2725/19 ve 

tvaru obou předzahrádek (parc. č. 178/3).

ZO vzalo na vědomí:
• kontrolu plnění usnesení ze 4. zasedání ZO,
• změny rozpočtu provedené rozpočtovým opatřením 

č. 3/2023, kterým se upravuje schválený rozpočet obce 
za období březen,

• informace k aplikaci UZOb,
• informace podané k bodu 9.4 a 9.5 – Různé.
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DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ PANA TARABY „O CHYTRÉ PRINCEZNĚ“
V pondělí 5. prosince 2022 k nám do MŠ přijel pan Taraba 
a jeho loutky s pohádkou O chytré princezně. Pohádka byla 
veselá, ale i trošku strašidelná, protože tam byl čert. Ten 
chtěl odnést prince do pekla, což se mu nepovedlo, a tak 
naštěstí vše dobře dopadlo. V průběhu pohádky jsme si 
zazpívali, zatančili a jednu písničku se i naučili. Děti si na 
konci pohádky mohly prohlédnout všechny loutky. Pohád-
ka se nám velmi líbila a těšíme se na další vystoupení.

Diana Schröderová

ADVENT A VÁNOCE V MŠ JEZERNICE

Předvánoční čas je dobou příprav a těšení na „Ježíška“. 
Pro děti jsou vhodnou motivací k nejrůznějším činnostem 
a poznání. Seznámily se s významem adventu, tradicemi 
a zvyky. Ani letos nám ve školce nechyběl adventní věnec 
a kalendář, ve kterém čekalo každý den na děti překva-
pení. Každý den jsme si před obědem zazpívali společně 
adventní písničku a rozsvítili daný počet svíček na našem 
keramickém adventním věnci.
Ve školce děti nazdobily společně stromeček, u kterého 
jsme si povídali, četli vánoční příběhy a zpívali koledy. 
Povedly se nám upéct a nazdobit i voňavé perníčky. Jako 
každý rok nám nechyběla ani vánoční hostina s výborným 
cukrovím od maminek dětí, na kterou se děti velmi těší. 
U slavnostně prostřené tabule děti krájely jablka, louskaly 
oříšky a pouštěly skořápkové lodičky.
Děti zdramatizovaly písničku „Pásli ovce valaši“, se kterou 
jsme společně koledovali na OÚ. Za pěkné vystoupení do-
staly dárečky a sladké pohoštění.

K Vánocům patří betlémy. Tak děti společně jeden vyrobily 
a věnovaly ho do sbírky panu Hašovi. Za odměnu nás pan 
Haša provedl svým „královstvím Betlémů“.
Ve středu 21. 12. 2022 se děti dočkaly. Do školky přišel Je-
žíšek! Přinesl spoustu krásných dárečků, ze kterých měli 
všichni velkou radost. Děkujeme OÚ a KRPŠ za dárky pro děti.

Lenka Hradilová a Diana Schröderová



Jezeráček  1/202312 ŠKOLA12



13Jezeráček  1/2023ŠKOLA 13

ZIMA VE ŠKOLCE
Každou zimu se radujeme z toho, že děti mohou na vlastní oči 
spatřit v našich končinách již spíše vzácný, čerstvě napadaný 
sníh, který by vydržel alespoň pár dní. Ačkoliv jinde způso-
buje sníh starosti, my díky němu prožíváme dny plné radosti. 
Díky bílé, pokojné zimě jsou chvíle strávené ve školce nepo-
chybně rušnější. Na zahradu chodíme bobovat, koulovat se 
a stavět sněhuláky. Nezapomínáme ani na naše ptáčky, pro-
to jim pravidelně sypeme do krmítka dobroty. Děti pro ně vy-

robily „šiškové zobání“, které pověsily na zahradě na stromy.
I tento rok jsme navštívili pana faráře v jezernickém koste-
le, poslechli si krásný a poučný příběh o narození Ježíška.
V lednu na Tři krále si děti oblékly pláště, nasadily korunky 
a šly zpívat písničku „My tři králové“ na OÚ a do ZŠ. 
Za celou MŠ přejeme všem čtenářům v novém roce hodně 
zdraví a lásky.

Lenka Hradilová a Diana Schröderová
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KARNEVAL
Dne 15. 1. 2023 se v DKS uskutečnil maškarní karneval 
pro děti z Jezernice a okolí. Celý program měl připravený 
klaun Hopsalín. Letos zvolil téma Superhrdinové a  fil-
mové postavy. Všechny děti si mohly zasoutěžit, zatan-
čit, zazpívat a za to dostaly sladkou odměnu. Součástí 

karnevalu byla i výherní tombola a bohaté občerstvení. 
Všichni jsme si užili spoustu legrace, zábavy a těšíme se 
na další karneval plný zábavy a soutěží. Děkujeme KRPŠ 
za výpomoc.

Lenka Hradilová a Diana Schröderová
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ZIMNÍ AKTIVITY V ŠD

I když nám zima úplně nepřála, tak i přesto napadl ně-
jaký sníh – a ten jsme si s dětmi náležitě užili. Sáňko-
vali jsme na „Gogeláku“, koulovali se na školní zahradě, 
dělali andělíčky ve sněhu. Také jsme malovali do sněhu 
vodovými barvami. Poté jsme si s výtvory udělali výsta-
vu. V družině jsme měli i spoustu tematického tvoření 
jako například jeleny v zasněžené krajině nebo zimní 
vrány. Vyráběli jsme i betlém s Marií, Josefem a Ježíškem 
pro pana Hašu na jeho výstavu betlémů, kterou jsme 
rádi opět navštívili. Tvořili jsme také Tři krále za pomo-
cí inkoustu a zmizíku nebo hromniční svíčku za oknem 
a mnoho dalšího.

Bc. Veronika Petrovská

VÁNOČNÍ TÝDEN V ZŠ
Tento týden se nesl v duchu vánočních příprav a s tím 
souvisejících aktivit. Děti se v rámci sportovek věnovaly 
zimním sportům a s panem ředitelem šly také bobovat 
a sáňkovat. V úterý jsme si pak společně upekli perníčky, 
které nám nádherně provoněly školu a byly skoro hned 
pryč.
Jakmile nám do vánočních prázdnin chyběl už jen malý 
kousek, připravila jsem si pro děti tematický den, kdy 
jsem se zabývala vánočními zvyky a tradicemi. Děti si 
zkoušely věštit budoucnost za pomoci vosku litého do 
vody, s jablíčkem jsme předpovídali, zda náš rok bude 
šťastný, či nikoliv a v suterénu jsme s děvčaty (i chlapci) 
házeli střevícem. Nechyběl ani kvíz, kde jsme si ověřili 
naše znalosti o vánoční době. Na závěr jsme pak společně 
pouštěli po vodě ořechové lodičky a sledovali, kam v příš-
tím roce doplujeme.
Poslední den jsme se pak vydali přilepšit zvířátkům nejrůz-
nějšími dobrotami, jakými byla jablka či mrkve. Ve škole 
jsme pak ochutnávali cukroví našich maminek, zpívali 
koledy a rozbalovali dárky. Děti se navzájem moc pěkně 
obdarovaly a i do družiny nám Ježíšek nadělil spoustu 
úžasných her.  

Mgr. Anna Fučíková
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CANISTERAPIE V ZŠ
Před Vánoci navštívil naši školu čtyřnohý kamarád, kte-
rý slyší na jméno Dante. Jeho majitelkou a cvičitelkou 
je canisterapeutka sl. Vaňková. Setkání proběhlo ve 
čtvrtek 15. prosince. Dante zpestřil dětem z naší školy 
celé dopoledne. První probíhalo seznámení s pejskem. 
Děti se s Dantem mazlily, hladily jeho srst, mohly si 
vyzkoušet z široké škály povelů. Za každý zvládnutý 
povel odměnily pejska piškotkem. Dozvěděli jsme se 
spoustu zajímavých informací, jak pečovat o psy, aby 

byli zdraví a prospívali. Po celou dobu panovala velice 
příjemná nálada. Na závěr jsme se přesunuli na školní 
zahradu, kde se z Danteho stal úspěšný „sportovec“, 
který dováděl a poměřoval s dětmi ve sněhu svoji kon-
dici a vyhrával jeden závod za druhým. Dětem to ale 
nijak nevadilo, byly šťastné, že se mohou po jeho boku 
proběhnout. Doufáme, že k nám milá psí návštěva opět 
někdy zavítá. 

Helena Losová

LYŽAŘSKÝ VÝCVIK

V týdnu 27. 2. – 3. 3. 2023 se přihlášené děti a žáci 
z  MŠ a ZŠ zúčastnili lyžařského výcviku ve Ski areálu 
Hrubá Voda, nedaleko Olomouce. Děti lyžovaly pod 
vedením zkušených instruktorů z lyžařské školy New-
manschool. Lekce byly vedeny zábavnou a originální 
formou a kromě techniky lyžování se děti naučily po-
razit strach a obavy z mnohdy prvních pokusů jízdy 
na lyžích. Všechny děti si celý výcvik užily, počasí bylo 
krásné a z lyžování jsme vždy odjížděli plní dojmů 
a nových zkušeností, ale hlavně s dobrou náladou 
a  bez úrazů. Malí lyžaři byli poslední den výcviku 
po zvládnutí slalomu s maskotem sobem odměněni  
medailemi. 

Veronika Boháčová
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POLOLETNÍ HODNOCENÍ
Ve školním roce 2022/2023 do základní školy chodí 20 žáků, 
od pololetí 21 žáků, protože k nám přestoupila jedna žačka. 
Do mateřské školy chodí 24 dětí. V úterý 31. 1. 2023 nastala 
pro žáky ZŠ Jezernice chvíle hodnocení prospěchu a chová-
ní za 1. pololetí školního roku 2022/2023. Za samé jedničky 
si zasluhuje velkou pochvalu celkem 13 žáků naší školy. Vy-
znamenání získalo celkem 18 žáků. Všem vyznamenaným 

blahopřejeme k úspěchu. Všem našim žákům držíme pal-
ce, aby na konci školního roku bylo jejich vysvědčení co nej-
lepší. Ve spolupráci s rodiči a velkými školami v okolí, kam 
naši žáci přestupují na 2. stupeň, sledujeme, jak se našim 
bývalým žákům daří také tam. Je skvělé, že v 6. a 7. třídě 
jich stále polovina prospívá s vyznamenáním.

Mgr. Dana Sládečková

ŠKOLA NANEČISTO

Vyzkoušet si, co obnáší školní den v první třídě, mohli 
předškoláci z místní mateřské školky již nyní v březnu. Je-
likož prvňáčci už si ve škole zvykli a za více než půl roku se 
stali šikovnými školáky, dokázali být našim předškolákům 
zkušenými průvodci. 
První polovinu návštěvy jsme věnovali vzájemnému se-
znamování, vymýšlení slov na počáteční písmena našich 
jmen, pohybovým hrám určeným k aktivizaci v hodině 
a  také čtení pohádky „O třech prasátkách“, prvňáčci četli 
text a předškoláci obrázky v textu. Tato pohádka nás pak 

provázela celou návštěvou. Zjistili jsme například, ve kte-
rých pohádkách se ještě vyskytuje „zlý vlk“, seřadili a podle 
obrázků společně převyprávěli děj pohádky. V matematice 
jsme si pak hráli se stíny prasátek, počítali je a  pracovali 
s geometrickými tvary. 
Předškoláci si pak také vyzkoušeli psát křídou na tabuli 
a pracovat s interaktivní tabulí, což pro ně byla zcela nová 
zkušenost. Vše se nám skvěle povedlo a předškoláci se již 
teď moc těší do první třídy. 

Mgr. Anna Fučíková
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NÁVŠTĚVA DIVADEL V OSTRAVĚ A V OLOMOUCI

V listopadu jsme s dětmi ze ZŠ a MŠ Jezernice navštívili 
Divadlo loutek v Ostravě, činoherní představení s  ná-
zvem Pohádky o Mašinkách. Tato rozpustilá pohádka 
o lokomotivách a železničářích se dětem velmi líbila. 
V  březnu jsme pak zavítali pro změnu do Moravského 
divadla v  Olomouci, kde jsme měli možnost zhlédnout 
představení Baletního studia v půvabném příběhu od 

J.  Karafiáta, Broučci. Jednalo se o velmi zdařilé zpraco-
vání s pestrými kulisami i kostýmy tanečníků. Již teď se 
velmi těšíme a jsme zvědaví na divadelní program násle-
dující sezony, neboť tyto kulturní zážitky nás velmi baví 
a jsou pravidelnou součástí aktivit, které pro děti každo-
ročně chystáme.

Mgr. Dana Sládečková

CHOVATELSKÝ PROGRAM S PAPOUŠKY
První den po jarních prázdninách do školy přijelo na 
30 kusů papoušků a exotického ptactva. Pan Vachutka dě-
tem ze školky a ze školy vysvětlil, jak je nutné se o krásné 
ptáčky starat a jak chovatelé pomáhají zachraňovat ohro-
žené druhy před vyhynutím. Žáci si mohli prohlédnout, 

poslechnout, ale také osahat některé papoušky, kanárky 
a  jiné exotické ptáky z Afriky, Austrálie, Ameriky a Asie. 
Třeba program někoho motivoval k tomu, že bude chtít 
také domů papouška, o kterého se bude dobře starat.

Ing. Jaroslav Mihal
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MORANA
V pondělí 27. března naše děti ze školky a ze školy vynášely 
Moranu. Počasí bylo trochu proti nám, ale nevzdali jsme se 
a úspěšně jsme donesli Moranu k potoku, který hlídá míst-
ní vodník. Děti ze školky nám krásně zatančily, zazpívaly 
a  ukázaly básničku s pohybem. Žáci ze školy si připravili 
pásmo básniček s tématem Morana a jaro. Doufáme, že 
jsme zimu vyhnali a bude nás čekat mnoho krásných, slun-
ných a teplých dní.

Bc. Veronika Petrovská

VELIKONOČNÍ DÍLNY
Ve středu 29. 3. 2023 jsme pro dětskou i dospělou veřej-
nost uspořádali tradiční velikonoční tvoření. Pedagogové 
z mateřské školy a ze základní školy si připravili celkem 
8 zajímavých stanovišť, kde si děti i dospělí mohli vyrobit 
různé velikonoční dekorace. Velký zájem byl o kreslení 
rozpuštěným voskem, ale zájemci se rychle střídali také 
u ostatních stolů. Vyráběly se různé ozdobné zápichy, veli-
konoční slepičky, vajíčka se polepovala ubrousky, vyráběly 
se rozkvetlé kytky z papíru nebo zajíčci z vlny. Děkujeme 
rodičům, babičkám a dědům, ale hlavně dětem, že v tak 
hojném počtu navštívili naše velikonoční dílny! Věříme, 
že krásné velikonoční ozdoby udělaly během svátků jara 
radost.

Ing. Jaroslav Mihal
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ZÁPIS DO 1. TŘÍDY 23/24
V pondělí 3. 4. a v úterý 4. 4. proběhl zápis do 1. třídy. 
Bylo zapsáno 6 žáků a další 2 požádali o odklad školní 
docházky o 1 rok. Zapsané děti byly velice bystré, svoji 
připravenost na školu nám ukázali na několika stano-
vištích, kde jsme sledovali, jak se umí vyjadřovat, jestli 
dokáží pracovat samostatně podle pokynů, jestli mají 
dostatečné matematické představy, jak se orientují 

v čase a prostoru, jak moc mají již uvolněnou ruku a další. 
Během celého zápisu jsme si povídali s dětmi a také s je-
jich rodiči. Moc se těšíme na další rok, protože se zdá, že 
vznikne moc dobrá 1. třída. A je skvělé, že děti se už teď 
do školy těší také!

Ing. Jaroslav Mihal
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 SILVESTR S OHŇOSTROJEM 2022

Koncem minulého roku jsme se ve spolupráci s hos-
podskými rozhodli uspořádat obecní Silvestr. Ve 21:00 
se u Domu kultury a sportu sešlo mnoho lidí, aby za 
poslechu hudby pozorovali přichystaný ohňostroj. Kvůli 
dětem jsme si půlnoc udělali trochu dříve :). Vím, že ob-
čané byli zvyklí chodit na ohňostroj až 1. 1., ale dovolil 
jsem si vyzkoušet tuto malou změnu. Vedlo nás k tomu 
několik důvodů. Ohňostroje patří k Silvestru, a  proto 
jsme ho spojili se silvestrovskou zábavou. Dalším důvo-
dem bylo omezit střílení do jednoho dne s ohledem na 
zvěř a domácí zvířata. Trochu jsem se bál reakcí lidí kvůli 
strachu z požárů. Ale můj názor je, že jeden profesionál-
ní certifikovaný ohňostroj odpalovaný profesionálním 

střelmistrem je mnohem bezpečnější než běžně do-
stupná pyrotechnika odpalovaná kdekým. Všechny bez-
pečnostní normy a vzdálenosti byly dodrženy. A  mož-
ná díky ohňostroji bylo této amatérské pyrotechniky 
nakoupeno a odpáleno v obci méně. Nicméně jak jistě 
víte, dostal se k vám dotazník, ve kterém se ptám na Váš 
názor.  Výsledkem dotazníku je, že mnoho lidí nechce 
ohňostroj vůbec, zhruba stejný počet lidí chce ohňostroj 
na Silvestra a docela málo lidí ho chce 1. 1. Závěr je, že 
volíme kompromis. Ohňostroj budeme pořádat na Sil-
vestra 1x za dva roky (ob rok) v DKS. Letos profesionální 
ohňostroj nebude.

Zdeněk Panák

KARNEVAL S KLAUNEM HOPSALÍNEM 15. 1. 2023

Nový rok nám začal a my jsme se již v druhém lednovém 
víkendu mohli přijít s dětmi pobavit na karneval s klau-
nem Hopsalínem. Letošním tématem byli Superhrdinové 
a filmové postavy, mohli jsme tedy potkat Elsu, Annu, 
Pikachua, Spidermana, Hulka, Wednesday, Avatary, Su-
permana a spoustu dalších hrdinů, které naše děti obdivují 
v pohádkách a filmech. Klaun Hopsalín měl pro děti stejně 
jako každý rok připravený bohatý program a dárky. Děti 

soutěžily, skotačily a tancovaly. Občas jsme se mohli za-
pojit i my rodiče. Na závěr proběhlo i losování o hodnotné 
ceny, děti si mohly přijít pro výhry jako balony, pastelky, 
puzzle a jiné hry, hlavní cena – lego byla lákavá snad pro 
všechny děti, protože lego se těší oblibě u dětí již po ně-
kolik desítek let. Všichni jsme si odpoledne užili a těšíme 
se zase na příště. Děkujeme všem za pomoc s organizací.

Mgr. Kateřina Hejtmanová, místopředseda KRPŠ
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MASOPUST ZAČÍNÁ NA TŘI KRÁLE A KONČÍ POPELEČNÍ STŘEDOU
Začíná dnem Tří králů, tedy 6. ledna, a končí začátkem 
postního období, tedy Popeleční středou. Délka masopus-
tu je přitom v jednotlivých letech rozdílná. Jeho konec se 
totiž odvíjí od data Velikonoc. Od pondělí velikonočního 
týdne se odečte čtyřicet dní, čímž se dostaneme na datum 
Popeleční středy. Masopustní období, které trvá od svátků 
Tří králů do Popeleční středy, nese už po staletí rozličné 
názvy vztahující se k různým regionům a jejich specific-
kému nářečí. Například výraz, který se používá pro konec 
masopustu na velké části Moravy, připomíná na první čte-
ní úplně jiné svátky – slovo ostatky v tomto případě není 
vztaženo k žádné vzpomínce na zemřelé. Vzniklo ze slova 
„ostat“ a dobře míněné rady, aby člověk maškarám v prů-
vodu nebo ve své rodině v tyto dny daroval, snědl a vypil 
všechno, co „ostalo“ ze zabíjaček.
V průběhu masopustu se konají plesy, karnevaly a také 
„vodění medvěda“.
Jaké akce se konaly v průběhu masopustu u nás?
Začalo to Tříkrálovým koledováním (neděle 8. 1.), následo-
val Dětský karneval (15. 1.) na téma „Hrdinové a filmové 
postavy“, v sobotu (28. 1.) to byl 21. ples obce, v pátek 
(10. 2.) „Dětský maškarní ples na ledě“ na dolním hřišťát-
ku. V sobotu 11. 2. 2023 se konal tradiční masopustní rej 
masek VODĚNÍ MEDVĚDA.
Voňavé koblihy, koláče, chlebíčky, jednohubky a také ne-
zbytné masky, všeobecné veselí a dobrá nálada. To je ma-
sopust. Období symbolizující radost z pomalu odcházející 
zimy, čekání na jaro, ale také příprava na čtyřicetidenní 
půst před Velikonocemi.
Největší veselí připadlo na víkend. V sobotu 11. 2. 2023 
uspořádali místní hasiči již tradiční vodění medvěda. 
Masky se sešly v 8:00 hodin před budovou hasičské zbrojni-
ce a za doprovodu živé hudby začaly obcházet domácnosti. 

Samozřejmě, že za pěknou písničku a tanec byly od hos-
podyně nebo od hospodáře náležitě odměněny, a to nejen 
finančním příspěvkem do kasičky hasičů, ale i domácími 
dobrotami. Nechyběly tradiční koblihy, koláče či chlebíčky. 
Pro zahřátí byla připravena osvědčená slivovice. Ta měla 
i preventivně léčivé účinky (proti možné epidemii chřipky).
Poslední akcí před Popeleční středou byl tradiční maškarní 
ples „ŠIBŘINKY“(18. 2. 2023).
Popeleční středou (22. 2. 2023) končil masopust (nebo 
také ostatky) a začala postní doba, která končí Velikono-
cemi.
Podle tradice jsou Velikonoce vyvrcholením čtyřicetidenní-
ho půstu, který začíná Popeleční středou.
Letošní Velikonoce začaly na Bílou sobotu 8. dubna a Veli-
konoční pondělí, svátek Krista zmrtvýchvstání, pak připadl 
na 10. dubna.
Znáte velikonoční tradice a symboly Velikonoc? Víte, jak na-
zývali naši předkové šest neděl, které předcházely Božímu 
hodu velikonočnímu? Proč chodí v čele masopustního prů-
vodu medvěd? Co symbolizují Žid, Turek nebo Cikánka? Na 
tyto a další otázky můžete dostat odpověď, když navštívíte 
Muzeum obce. Můžete zhlédnout stálou expozici, expozici 
věnovanou Velikonocím a malou výstavu fotografií z doby 
vodění medvěda z konce 50. a počátku 60. let (např. cikán-
ské vozy plné cikáňat, nevěstu, ženicha, starosvata, kteří 
přijeli do Lipníka na radnici nechat se oddat, kočár s kom-
tesou a jejím „amantem“ a řadu dalších maškar. Lipenská 
radnice se z této podívané nemohla dlouho vzpamatovat.
Muzeum je otevřeno počínaje nedělí velikonoční a násle-
dujících nedělí (až do konce dubna) vždy od 14.00 do 
17.00 hodin.
Budeme se na vás těšit.

AJ

TŘÍKRÁLOVÍ KOLEDNÍCI VYRAZILI DO ULIC

Čtyři skupinky tříkrálových koledníků, kteří přinášejí požeh-
nání do lidských obydlí, mohli lidé potkat na vesnici v ne-
děli 8. ledna 2023. Tříkrálová sbírka je největší dobročinnou 
sbírkovou akcí v České republice. Jak to všechno začalo?

Tři králové vyrazili do ulic poprvé v roce 2000 v olomoucké 
arcidiecézi. V celostátním měřítku se sbírka koná od roku 
2001. A jakou symboliku vlastně v sobě tradice tříkrálové-
ho koledování nese? 
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Tři králové je poněkud nepřesné označení pro trojici mu-
drců z Východu. Tradice, že se jednalo o tři krále, kteří nesli 
jméno Kašpar, Melichar a Baltazar, vznikla pravděpodobně 
až ve 12. století. Ve skutečnosti není v Bibli nikde uvedeno, 
že by se jednalo o krále. Tři králové při dnes již tradiční sbír-
ce mají představovat tři rasy (bílou, černou a žlutou) a tři 
období života (dětství, mládí a stáří). 
Při koledování mají vždy s sebou svěcenou křídu, kalendář 
a cukříky, což je odkaz na tři dary věnované Ježíškovi (zlato, 
kadidlo a myrhu). Na dveře koledníci píší nejčastěji nápisy 
K+M+B a daný rok. Mnoho lidí se mylně domnívá, že se jed-
ná o počáteční písmena jmen králů. Ve skutečnosti je význam 
zcela jiný. Správně by na dveřích mělo stát C+M+B+letopo-
čet. Vychází to z původního textu Christus mansionem bene-
dicat, což lze přeložit jako „Ať Kristus žehná tomuto příbytku“. 
Rok za posledním křížkem znamená, že se toto má dít po 
celý rok (mezi písmeny nejsou znaménka plus, ale tři křížky. 
Ty symbolizují Nejsvětější trojici, kterou je Otec, Syn a Duch 
svatý. A tak se koledníci sešli v neděli odpoledne (8. 1. 2023) 
se svými vedoucími v kostele, aby se připravili na koledování.
Všem přítomným potom pan farář Petr Utíkal požehnal 
slovy „Provázej svým požehnáním koledníky, veď je na 
cestě k lidem. Ať jejich příchod otevírá lidská srdce pro 
tvé radostné poselství, ať s nimi vstoupí do lidských pří-
bytků tvůj pokoj a na všech, kdo je přijmou, spočine tvé 

požehnání“. A po nezbytné skupinové fotografii vyrazili 
koledníci rozděleni do čtyř skupinek na koledu.

Jaký byl výsledek?
Lidé byli štědří, ačkoliv mají hlouběji do kapsy. Koledníci 
vykoledovali 27 037 Kč (v roce 2013 to bylo 13 855 Kč, 
v roce 2018 to bylo 19 882 Kč).

Jak se vybrané peníze rozdělují?
Na to, kam vybrané peníze poputují, je předem daný klíč. 
Celkem 65 % se vrací charitám, které je vykoledovaly, 15 % 
je určeno na velké diecézní projekty, 10 % putuje do krizo-
vého fondu, odkud jsou uvolněny při mimořádných udá-
lostech a na pomoc v zahraničí, 5 % využije na své projekty 
Charita České republiky, 5 % tvoří zákonné režie sbírky.

Jaké projekty chce realizovat Charita Hranice z vý-
těžku Tříkrálové sbírky?
• přímá finanční pomoc osamělým rodičům, rodinám 

s dětmi s postižením, osamělým seniorům,
• pořízení nových zdravotních pomůcek,
• podporu domácí zdravotní péče hospicového typu,
• provoz a rozvoj poskytovaných sociálních služeb.
Velké poděkování patří koledníkům, jejich vedoucím 
a všem, kteří darovali finanční prostředky.

AJ
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SPOLEČENSKÝ VEČER FARNOSTÍ
V sobotu 21.1. proběhl Společenský večer farností, v nichž 
slouží otec Petr. Ovšem celý večer se nenesl jen v dobré 
náladě, zábavě, společných chvílích a tanci. Celý večer se 
slavilo a přálo. Farníci z Jezernice, Loučky, Podhoří i Dolního 
Újezdu, ale i z bývalých míst, kde otec Petr sloužil, přijali 
pozvání a sjeli se do Jezernice na jeho padesátku. Celý ve-
čer se nesl v duchu gratulací a dobré zábavy. U vstupu kaž- 
dý dostal sladkého Pedra, mohl si prohlédnout fotografie 
z jeho života a působení ve farnostech. Program zahájila 
gratulace otci Petrovi, při které dostal kytarový dort. Hu-
dební část zahájili mladí s dechovou kapelou „Uletěly nám 
fčely“, k poslechu i tanci hrál „Faťal Error“. Stoly se prohý-
baly pod výborným občerstvením, za které mnohokrát 
děkujeme výborným kuchařkám a pekařkám. S gratulací 

přispěli i bývalí členové „Faťamorgány“, kteří zahráli pís-
ničky s texty o otci Petrovi, zatančila skupina „El Zaffa“ se 
světelnými efekty, orlové z Uherského Brodu rozezpívali sál 
písní o otci Petrovi, došlo i na hobla a nakonec proběhlo 
půlnoční překvapení, které bylo překvapením hlavně pro 
otce Petra, který si musel na kole projet své farnosti, ale 
cestou ho čekalo několik překážek – déšť, kroupy, vítr, de-
fekt, mlha… a když dojel zpět na faru, dostal kafe, pivo 
a medaili. 
Velké poděkování patří organizátorům všech rezortů, ma-
lým, velkým, za jejich nasazení, obci Jezernice za zapůjčení 
prostor a v neposlední řadě i těm, kteří se přišli bavit a ve-
čer si užít. 

Anna Obořilová
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OBECNÍ PLES
Po dvouleté pauze způsobené covidem mohl být uspo-
řádán tradiční ples obce Jezernice. Byl to už 21. ples 
obce a datum jeho konání byl 28.1. O zábavu se nám 
starala hudební skupina Esmeralda. V přestávkách jsme 
mohli sledovat vystoupení paní Skopalové s jejími psy, 
fenkou Drag a pumrem Atlasem, kteří se dlouho věnují 
dogdancingu. Dále následovalo vystoupení taneční ško-

ly Batukáda Hranice, kde pilně trénuje i naše jezernická 
naděje Terezka Vilímcová, která nám předvedla svůj 
um. Jako třetí vystoupení se předvedla skupinka hochů 
s brakedancingem. Těsně před půlnocí jsme se vrhli na 
bohatou tombolu. Děkujeme za hojnou účast a těšíme se 
zase za rok.

Zdeněk Panák
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VODĚNÍ MEDVĚDA 
Jako každý rok i letos se v Jezernici konalo tradiční Vodění 
medvěda. Účast masek byla velká, což velmi přispívá vyš-
ší úrovni celé akce. Rok od roku přibývá také dětí, které si 
vodění užívají. O hudbu se postarali moc šikovní muzikanti 
z Jezernice a Podhoří. Lidé si pro medvěda a masky připra-
vili bohaté občerstvení. SDH děkuje.
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ŠIBŘINKY 
V sobotu dne 18. 3. 2023 jsme se všichni bavili na šibřinkách. 
Letos ve stylu disco. Zahájení proběhlo po osmé hodině večer-
ní bezvadným vystoupením taneční skupiny ProGreat Plus. 
K tanci a poslechu hrál DJ David Král. V průběhu večera si 
hosté mohli zakoupit lístky do výherní tomboly. Ceny byly 
krásné. První cenu – televizor si odnesl šťastný výherce. 
Jako tradičně probíhala i soutěž o nejlepší masky večera. 
Rozhodování nebylo jednoduché, protože masky byly opět 
skvělé. K vidění byli Vikingové, Sněhurka a sedm trpaslíků, 
ptáci, řečtí bohové, Casanova, jeptiška a spousta dalších 
účastníků, kteří se oblékli do tematických blyštivých kos-

týmů ve stylu disco. Ocenění za nejlepší masky si odnesli 
zoubková víla, mušketýr a jeho choť, disco žába a Penny-
wise. Občerstvení čekalo na baru a vynikající pohoštění 
připravil myslivecký spolek Mezihoří Jezernice, mohli jsme 
si opět pochutnat na zvěřinových specialitách.
Celý večer se vydařil. Děkujeme za spolupráci při organizaci 
a velké díky patří sponzorům, kteří spolek KRPŠ finančně či 
materiálně podporují. Veškerý výtěžek z akce je využit na 
financování sportovních, kulturních či jiných aktivit dětí ze 
ZŠ a MŠ Jezernice. Děkujeme za účast.

Mgr. Kateřina Hejtmanová KRPŠ
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DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ PANENKA
V neděli 2. dubna 2023 v 15.00 hodin jsme v Domě kul-
tury a sportu přivítali „Divadlo Ventyl“ s představením 
Panenka. 
Nepátrali jsme na facebooku ani instagramu, o čem 
tato hra je. Nechali jsme se tedy překvapit. Představili 
se nám dva herci – muž (kterého před časem opustila 
partnerka, protože s ní nechtěl mít dítě) a nová pří-
telkyně (umělá žena Panenka), která byla v laboratoři 
naprogramovaná tak, aby vyplnila prázdný mužův život 
a splnila mu jeho přání. Byla naprogramovaná na sex 
a práci v domácnosti tak, jak si mnozí muži představu-
jí své ideální partnerky. Nejprve byl muž nadšený, ale 
postupem doby stále častěji myslel na svou bývalou pří-
telkyni, která si mezitím našla nového přítele a čekala 
s ním dítě.
Celé představení stálo na výkonu jen těchto dvou herců. 
Muselo pro ně být náročné zvládnout tolik textu, ale oba 
se svých rolí velmi dobře zhostili.
A jak to dopadlo?

Po zkušební době 6 měsíců sama umělá žena Panenka 
přinutila svého partnera, aby ji vrátil do laboratoře a šel 
za svou bývalou láskou, kterou mezitím opustil její přítel 
a ona čekala dítě…
A závěr? Nakonec umělá žena, která byla naprogramovaná 
v laboratoři jen na sex a domácí práce, měla více rozumu 
a smyslu pro opravdový partnerský život než muž.
Představení se konalo pod záštitou obce Jezernice a Čes-
kého červeného kříže. Děvčata z ČČK připravila pro herce 
a doprovod bohaté občerstvení, a tak si myslím, že i členo-
vé divadla Ventyl byli v Jezernici spokojeni.
Představení bylo určeno pouze pro dospělé, přesto tam 
bylo několik dětí. Zeptala jsem se proto režiséra, zda ne-
připravují nějakou pohádku pro malé diváky. Odpověď  – 
zatím nic nepřipravují.
Je to škoda, děti by určitě rády přišly na opravdové divadlo 
určené jen pro ně. Je to úplně jiné než sledování pohádek 
v televizi. Nestojí to za zamyšlení?

Za výbor ČČK Helena Jemelková

SETKÁNÍ SENIORŮ 2023

21. 4. se v Domě kultury a sportu v Jezernici konalo tra-
diční setkání seniorů. Bývalý starosta Ing. Dušan Pořízka 
nám přednesl velmi zajímavou přednášku o vojenském 

prostoru Libavá. Po přednášce nám k tanci zahrál Radek 
Kňura.

Zdeněk Panák
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VÁNOČNÍ VOLEJBALOVÝ TURNAJ
Tradiční Vánoční turnaj ve volejbale se konal v Domě kul-
tury a sportu dne 10. 12. 2022. Sešlo se zde opět mnoho 
výborných hráčů. Turnaj byl losovaný a vyrovnaný ve hře 
od začátku až do konce. Hry se účastnilo celkem 6 smíše-

ných družstev, a tak o výborné výkony nebyla nouze. První 
místo tentokrát překvapivě obsadili: Eva Gazdová, Andrea 
Lollková, Marek Haša a Tomáš Hradil.

Martin Novák

VELIKONOČNÍ VOLEJBALOVÝ TURNAJ

V sobotu 1. 4. 2023 se konal Velikonoční turnaj ve 
volejbale. Přihlásilo se 5 smíšených týmů, z toho byl 
jeden celek domácí a čtyři z blízkého okolí. Průběh tur-
naje byl velmi napínavý a vyrovnaný až do posledního 
zápasu, kde se rozhodlo o vítězství domácího týmu ve 

složení Andrea Lollková, Martina Zámorská, Aleš Raška 
a Martin Novák. Celý tým volejbalistů děkuje návštěv-
níkům a hráčům za skvělou atmosféru a těší se na další 
turnaje. 

Martin Novák
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PŘÍPRAVKA FC SOKOL JEZERNICE
Vážení přátelé naší kopané, 
většina z vás zcela jistě ví, že jsme na podzim spustili pří-
pravku našeho oddílu.
Na podzim jsme trénovali na dolním hřišťátku a na zimu 
jsme se přesunuli pod střechu, kde pravidelně každé pon-
dělí mezi 16.30 a 17.45 pracujeme přibližně s patnáctkou 
dětí od pěti do čtrnácti let.
Naše tréninky rozvíjejí jak pohybové dovednosti ve formě zá-
kladní a rekreační tělesné výchovy, tak fotbalové dovednosti.
Adeptům fotbalu se věnuje trenérský tým ve složení:
Laďa Raška, Rosťa Lukáš, Pavel Hrbáček, Zdeněk Suchánek 
a Laďa Pacák.
Děkuji všem.

Zajistili jsme pro děti rozlišovací návleky odpovídající veli-
kosti, tak aby mohly trénovat po skupinách; případně hrát 
fotbálek zelení proti oranžovým. Přikládáme ilustrační fota. 

Laďa Pacák

FOTBALOVÝ SILVESTR 2022

Stalo se tradicí, že se na Silvestra ráno na desátou schá-
zejí na hřišťátku všichni fotbalisté, jak malí, tak velcí, 
a hrajeme fotbálek. Jako obyčejně si k tomu připravíme 
nějaké laskominy, a to jak pevného, polotekutého, tak 
i tekutého stavu, probereme naše sportovní i jiné vý-
sledky a společně se připravíme na následné silvestrov-
ské veselí. Zdrželi jsme se přibližně do třinácté hodiny 
a součástí byla jako obvykle vycházka, kterou organizo-
vala Majka Zemánková.

Zdeněk Panák
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MOMENTKY ZE ŽIVOTA MALÝCH FOTBALISTŮ

Silvestr 2022

I takhle někdy vypadá naše hřišťátko
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Velcí a malí fotbalisté zároveň – společné tréninky FC Sokol a malých fotbalistů

Něco z akcí

Legendy na lavičce
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KARNEVAL NA LEDĚ
V pátek 10. února jsme se společně sešli k již druhému kar-
nevalu na ledě.
Za velice hojné účasti sousedů a dětí jsme sledovali ně-
kolik masek a jejich rej po ledě. Maskovaní i nemaskovaní 
účastníci plnili různé úkoly týkající se ponejvíce bruslařské 
zdatnosti. Naše děti prokázaly, že bruslení jim nedělá žád-
né zvláštní potíže. Mladí pánové spolu s děvčaty dokonce 
zkoušeli i hokej.

V celé velké skupině byla ale nejoblíbenější honička na 
ovečky a vlka.
Akce byla opět připravena za spolupráce malých fotbalistů 
spolu s rodiči.
Je třeba poděkovat všem, kteří se na přípravě ledové plochy 
podíleli. Letos nám led, a tím pádem i dobré podmínky vydrže-
ly celý týden. Doufejme, že příště to bude zase o pár dnů lepší.

Zapsal a nafotil Laďa Pacák

PŘED STARTEM JARNÍ ČÁSTI SEZONY

Vážení přátelé kopané, 
stejně jako jsem se zamýšlel nad podzimní částí sezony, 
dovolím si nyní pár slov k jarní části sezony 22/23.
Na jaře nastoupíme na hřiště se dvěma novými posilami. 
Oba jsou univerzální hráči schopní nastoupit na většině 
postů. Zároveň připomínám, že trojici našich mladíků 
jsme se rozhodli na jarní část sezony nechat pravidelně 
hrát v jejich kategorii v mládežnickém fotbalu v Lipníku 
nad Bečvou. Slibujeme si od toho, že při pravidelném 
nasazování do zápasů na velké časové úseky získají tolik 

potřebné zkušenosti a vrátí se nám na podzimní část jako 
vyzrálejší hráči.
Realizační tým nedoznal oproti podzimu žádných změn.
Těšíme se na podporu vás, našich skvělých fanoušků v jarní 
části sezony, kdy se budeme snažit vybojovat další body 
a předvést fotbal, se kterým budeme spokojení my na hři-
šti i vy v ochozech.
Děkujeme za podporu

Laďa Pacák, 
předseda oddílu kopané
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NA APRÍLA NA HŘIŠŤÁTKU
Aprílové počasí nás přivítalo na apríla na akci, kterou jako 
obvykle připravili malí fotbalisté. Bohužel jsme pozdě 
odeslali Pánu Bohu objednávku na pěkné počasí, a tak nás 
počastoval několika deštíky, ale také chvilkami krásného 
slunečného počasí. Naštěstí Rosťa Lukáš spolu s ostatními 
postavili party stan, a tak když bylo škaredě, bylo se kam 
schovat. Přibližně od poledne byla k dispozici spousta dob-
rot a taky něco na zapití.
Prvním vrcholem akce byla naše fotbalová přípravka.
Předvedla nám, co se jednotliví hráči naučili, a za bedlivé 
pozornosti rodičů předvedli, jak jsou na tom.
Následoval fotbálek malých fotbalistů a příchozích, kdy 
nám to vydrželo od dvou odpoledne skoro do sedmi večer.
Na place se objevily i největší legendy našeho fotbalu, a to 
Břetík Hrbáček, Laďa Raška, Dobroš Vlček, všechno hvěz-

dy, se kterými jsem začínal budovat náš fotbal. A to ještě 
v „hledišti“ seděl Pepa Voráč, řečený Best, a Pepa Zemánek.
Jedním z vrcholů bylo i trefování malé banky/židličky přes 
celou délku hřiště, kde byl nejlepší Honzík Hejtman a jeho 
jméno přibylo na putovní pohár k prvnímu vítězi Michalu 
Richterovi, viz foto.
I přes aprílové počasí jsme si užili nádhernou akci.
Děkuji všem spoluorganizátorům, a to především Rosťovi 
Lukášovi a Hance Lukášové, Martinu Švebišovi a dceři Ka-
rolíně, Ivaně a Elišce Pacákovým.
Také děkuji trenérům přípravky za práci s našimi nejmen-
šími – jmenovitě Laďovi Raškovi, Pavlikovi Hrbáčkovi, Ros-
ťovi Lukášovi a Zdeňovi Suchánkovi.
Přikládáme pár momentek z akce.

Zapsal a nafotil Laďa Pacák
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PACHUŤ PO AKCI
Ještě něco málo k programu, který pořádal Laďa Pacák 
a spol na apríla. Podívat se přišlo mnoho lidí. Bylo při-
praveno opravdu bohaté občerstvení. Malí fotbalisté se 
svými trenéry ukázali trénink a samozřejmě došlo i na 
fotbal zkušených místních fotbalistů. Celý den byl pro-
stě pohodový. Na místě panovala přátelská atmosféra. 
K  této atmosféře také přispívá „svoboda organizace“ 
nebo jak to nazvat. Obsluhují děti nebo kdo je zrovna 
poblíž, věříme si a užíváme si přátelského setkání. Bo-
hužel se v obci najde pár rejpalů, kteří musí stále do ně-
čeho rejt a hledat senzace. Podezřívat někoho ze zpro-

nevěry nebo obohacování se. Tato akce nebyla kromě 
zapůjčení varných hrnců a párkovače podporovaná obcí, 
a tudíž bychom se do věci neměli míchat. Mrzí mě však 
za organizátory, že po dobré akci vzniká pachuť něče-
ho hořkého. Je neuvěřitelné, jak lehce se fámy chytnou 
a bobtnají. Všichni, co někdy něco pořádali, vědí, jaké to 
je a jak to dokáže práci znechutit nebo odradit od další-
ho pořádání. Nic si z toho nedělejte, vydržte. Je mnoho 
lidí, co si vaší práce váží. Za obec pořadatelům děkuji 
a přeji mnoho sil.

Zdeněk Panák
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Z ČINNOSTI FOTBALOVÉHO ODDÍLU 
Zdravím všechny.
Krátce k prvnímu mistrovskému utkání. Za-

vítal k nám soupeř z Polkovic, kterému jsme chtěli oplatit 
podzimní porážku 1:6, kterou jsme utrpěli na jejich hřiš-
ti (jestli se tomu dá vůbec říkat hřiště). Nutno dodat, že 
toto utkání bylo naše první po obnovení činnosti a spousta 
hráčů se viděla na hřišti poprvé. Již ráno bylo jasné, že to 
nebude jednoduché, jelikož jsme bohužel neměli ani jed-
noho gólmana. Této pozice se ujal náš veterán Petr Špalda 
a musím říct, že více než důstojně. V prvním poločase nás 
soupeř přehrával, ale i přesto jsme se ujali vedení brankou 
našeho nového hráče Jardy Záblockého, který skóroval ve 
13. minutě, po dorážce z rohového kopu. Soupeř kontroval 
v 16. minutě a stav 1:1 vydržel až do konce prvního polo-
času. Hráli jsme sice v okleštěné sestavě, ale i tak jsme byli 

vyrovnaným soupeřem. V druhém poločase jsme soupeře 
na 15 minut zatlačili a dokázali dát v 56. minutě vedoucí 
gól, trefil se Zdena Bůžek. Potom přebraly otěže Polkovi-
ce a v 75. a 78. minutě otočily skóre. Ani potom jsme se 
nevzdali a zkoušeli alespoň vyrovnat. Bohužel, přišel trest 
a soupeř z domnělého ofsajdu skóroval v 86. minutě po-
čtvrté. Kluci bojovali, bohužel Jarda Záblocký nedal poku-
tový kop a vzápětí nato snížil druhým gólem Zdena Bůžek. 
To už ale běžela 90. minuta a bylo pozdě na nějaký zvrat 
v utkání. Přesto, že jsme nezískali ani bod, fanouškům se 
utkání líbilo, byla v tom bojovnost a srdíčko. Snad se v so-
botu v Hranicích podaří urvat alespoň bod.
TJ Sokol Jezernice – TJ Sokol Polkovice 3:4 (1:1)
Góly: Záblocký 13. min., Bůžek 56. a 90. min.

Jan Vika, sekretář oddílu

Pořadí Tým Z V R P Skóre B +/-

1. FK Kozlovice B 12 12 0 0 73:7 36 18

2. Sokol Černotín 13 8 0 5 41:35 24 6

3. SK Sokol Lobodice 12 6 3 3 42:31 23 2

4. Sokol Horní Moštěnice B 12 6 2 4 34:23 21 0

5. FC Ajax Bezměrov B 13 6 2 5 45:40 21 0

6. Sokol Křenovice 13 6 3 4 41:36 21 -6

7. TJ Sokol Polkovice 13 6 1 6 40:46 20 2

8. FC Dukla Hranice 13 5 2 6 28:33 18 -3

9. TJ Sokol Tovačov B 13 4 2 7 28:42 15 -9

10. TJ Sokol Jezernice 13 3 0 10 20:54 9 -12

11. SC Stará Ves 13 0 1 12 15:60 2 -22


